
LA DIÈRESI

41.

Paraules que han de dur accent gràfic segons les normes d’accentuació:

traduíem, beneíeu, veí.

Compostos que porten els prefixos anti-, co-, contra-, re-, semi-:

contraindicació, coincidència, reunificació.

Paraules acabades en els sufixos -isme, -ista: egoisme, altruista.

Paraules acabades en les terminacions llatines -us, -um: Màrius, aquàrium.

Infinitiu, gerundi, futur i condicional dels verbs acabats en vocal + ir: agrair,

reduir, produiré, seduiria.

42.

Perquè la u dels grups que, qui, que, qui es pronuncie: llengües, freqüent,

pingüí, conseqüències.

Perquè la i i la u no formen diftong decreixent amb la vocal anterior i, per

tant, es pronuncien en síl·labes diferents: Lluïsa, construït, veïnat, peüc,

suïssa, cafeïna.

Perquè la i situada entre vocals funcione com a vocal i no com a

consonant: produïa, construïes.

43.

Produir: produint, produiré, produirien, produïm, produït.

Posseir: posseint, posseiré, posseirien, posseïm, posseït.

Lluir: lluint, lluiré, lluirien, lluïm, lluït.

Trair: traint, trairé, trairien, traïm, traït.

Destruir: destruint, destruiré, destruirien, destruïm, destruït.

Atribuir: atribuint, atribuiré, atribuirien, atribuïm, atribuït



9.

Traïdor, reutilització, bilingüisme, antiinflamatori, eqüestre, arcaisme,

fruita, heroi, europeista, reüll, almoina, països, auca, recuit, ambigua,

proïsme, aqüeducte, llaüt, heroisme, obliqüitat, pòdium, Lluís, paraigüer,

harmònium, contraindicació, maleït, egua, roques, Raül, aquarel·la,

conduïu, participaríeu, competíem.


